



တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ဟံၣ်ဖျါ

လါစဲးပထုဘၢၣ် ၂၈သီ, ၂၀၁၈န့ၣ် / KHRG လံာ်ကတြုၢ်နီၢ်ဂံၢ်-18-53-13

မုၢ်တြီၢ်တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ဟံၣ်ဖျါ: ကီၢ်ပယီၤသးတၢ်မၤပျံၤမၤဖုးသဝီဖိဖဲ  
ဒွဲၣ်လိကီၢ်ဆၣ် လါအုၣ်ဖျါ ၂၀၁၈န့ၣ်

တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ဟံၣ်ဖျါ တဘျီတဲာ် ဟံၣ်ဖျါစဲး တၢ်ဒုးကဲထီၣ်လၢ ကီၢ်ပယီၤသးဒီးကညီဒိကလုာ်တၢ်ထုၣ်ဖျါသးမုၢ်ဒိၣ် (KNLA)သးအဘၢၣ်စၢၤဖဲ လါအုၣ်ဖျါ ဖိသီ, ၂၀၁၈န့ၣ် ခိၣ်ကီၢ်ပယီၤသး ခိၣ်ခွဲးသးတြီၢ် (တပံၤ-၂၂) သးတဖုအံၤ န့ၣ်လီၤဟူးဂဲၤတလၢကွဲာ်လၢကညီဒိကလုာ်စၢၤဖျါကရူၢ် (KNU) တၢ်ဟံၣ်နီၣ်တၢ်ပၤဆၢဟံၣ်ကဝီၤအယီၤ န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဒုး ကဲထီၣ်ဝံၤအလီၢ်ခံတနံၤယီၤမိ ကီၢ်ပယီၤသးတဖုအံၤ လဲၤန့ၣ်လီၤဆူကစ--သဝီပုၤ, မၤပျံၤမၤဖုးလီၢ်ကဝီၤသဝီဖိ တဖု ခိၣ်ဖျါတၢ်ခးတပျီၤကျိၤဒီးတၢ်တဲာ်ပျံၤတဲာ်ဖုးတဖုန့ၣ်လီၤ. ကီၢ်ပယီၤသးတဖုအံၤ အသးဖိမၤ သဝီသးပုၤ လူၤယုပုၤန့ၣ် အဝဲသ့ၣ်ဆိဘၣ်ဆၣ် တဟ့ၣ်က့ၤဆိပုၤနီၣ်တဘးဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ဟံၣ်ဖျါ | ဒွဲၣ်လိ ကီၢ်ဆၣ်, မုၢ်တြီၢ်ကီၢ်ရူၢ် (လါအုၣ်ဖျါ ၂၀၁၈န့ၣ်)

တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ဟံၣ်ဖျါလံာ်တဘျီတဲာ် ဘၣ်တၢ်ကွဲးအိၤခိၣ်ဖျါ ပျီပုၤပုၤမၤသကိးတၢ်ဖဲ မုၢ်တြီၢ်ကီၢ်ရူၢ် လၢအဘၢၣ် တၢ်န့ၣ်လိအိၤလၢ ကညီဂ်ဝီခွဲးယာ်ကရူၢ် KHRG လၢကမၤနီၣ်မၤယါ တၢ်မၤဘၣ်ဒိပုၤဂ့ၢ်ဝီခွဲးယာ်အတၢ်အိၣ်သး တဖုဖဲလီၢ်ကဝီၤပုၤန့ၣ်လီၤ.<sup>1</sup> လံာ်ဟံၣ်ဖျါတဘျီတဲာ်ဘၣ်တၢ်ဒီးန့ၣ်အိၤဖဲ လါမုၢ် ၂၀၁၈န့ၣ် ယုာ်ဒီးတၢ်ကစီၣ်အဂၤ တဖုလၢအမုၢ် တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ဟံၣ်ဖျါအဂၤ ဘျီ, တၢ်ထံၣ်လိာ်သံကွၢ်သံဒီး ၁၆ခါ, ဟံၣ်ကဝီၤတၢ်ဟံၣ်ဖျါ ဘျီဒီး တၢ်ဂီၤ ၁၇၇ဘျီ လၢဘၣ်တၢ်ဆၢထီၣ်အိၤလၢ မုၢ်တြီၢ်ကီၢ်ရူၢ်န့ၣ်လီၤ.<sup>2</sup>

<sup>1</sup> ကညီဂ်ဝီခွဲးယာ်ကရူၢ် KHRG န့ၣ်လိပျီပုၤပုၤမၤသကိးတၢ်တဖုလၢ ကီၢ်ပယီၤမုၢ်ထီၣ်တကပၤလၢကမၤနီၣ်မၤယါ တၢ်မၤအာမၤပယု တၢ်ကဲထီၣ်သးတဖု ခိၣ်ဖျါတဖုတဖု နီတၢ်ဟံၣ်နီၣ်တၢ်အတီၤပတီၢ်တၢ်မၤအကျဲအသးဒီး မၤဝဲ တၢ်ထံၣ်လိာ်သံကွၢ်ဒီးသဝီဖိအဂၤတ ဖု, ကွဲးဖျါထီၣ်ဟံၣ်ကဝီၤတၢ်ဟံၣ်ဖျါတဖုလၢဘၣ်ယးဖဲ တၢ်လီၢ်လၢအဝဲသ့ၣ် ညီန့ၣ်တဖုန့ၣ်လီၤ. ဝဲတၢ်ကွဲးထီၣ်ဝဲ တၢ်မၤနီၣ်မၤယါပုၤ ဂ့ၢ်ဝီခွဲးယာ်တၢ် မၤအာပယုအလံာ်ဟံၣ်ဖျါအခါ ပျီပုၤပုၤမၤ တၢ်ဖိတဖုဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘါအိၤ လၢကမၤနီၣ်မၤယါဝဲတၢ်မၤပယုပုၤဂ့ၢ် ဝီခွဲးယာ်လၢအဝဲသ့ၣ်ဆိမိၣ်လၢအ ကါဒိၣ်တဖု ခိၣ်ဖျါတၢ်မၤလီၢ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဖုလၢ တၢ်ဂ့ၢ်ခိၣ်ထံးတဖုလၢကျဲအါဘိဒီး နီပမၤန့ၣ်အိၤ လၢဂံၢ်ခိၣ် ထံးအသး ဒီးတၢ်ကဲထီၣ်သးအတၢ်ဆိတလဲအတၢ်ထီၣ်သတြီၢ်သ့ၣ်တဖုန့ၣ်လီၤ.

<sup>2</sup> လၢတၢ်ကမၤဂ့ၢ်ထီၣ် KHRG အကျိၤအကျဲတဖုဖျါဖျါဖျါ ကဂ့ၢ်ထီၣ်အဂီၢ်ဒီး နီသးကန့ၣ်အါထီၣ် တၢ်ဆဲးကျိး အတၢ်လဲၤခိၣ်ဖျါတဖု လီၤလီၤဒေၣ်ဝဲဒီး သဝီဖိလၢကီၢ်ပယီၤထံးခိတကပၤအတၢ်ထံၣ်တၢ်ဆိကမိၣ်တဖု ဒီးနီၣ် KHRG အတၢ်ပညိၣ်အိၣ်ဝဲအသး လၢကတီၣ်ထီၣ် တၢ်ကစီၣ်လၢဒီးန့ၣ်ဘၣ် လၢပျီပုၤတဖုဖဲလၢာ် ဝဲဘၣ်တၢ်မၤအိၤဒိအကျိၤ အကျဲအိၣ်ဝဲအသးဝံၤဒီး တၢ်ကျိၤထံးအိၤ ဒီးတၢ်ကွၢ်ကဒါက့ၤ ပုၤလၢအတူၢ်ဘၣ်တၢ်အဂၤအတၢ်ဘၣ်တၢ်ဘါအဂီၢ်ဒီး

(၁) တပတီၢ်-တၢ်ကထီၣ်သးအဂၢၢ်လီၤတၢ်လီၤဆး

တၢ်ကထီၣ်သးအကလုာ်	ကီၢ်ပယီၤသးတၢ်မၤပျံၤမၤဖးသဝီဖိ
တၢ်ကထီၣ်သးမုၢ်နံၤမုၢ်သီ	လါအ့ၣ်ဖြၣ် ၂၀၁၈နံၣ်
တၢ်ကထီၣ်သးတၢ်လီၢ်တၢ်ကျဲ (သဝီ, ကရုၢ်, ကီၢ်ဆၣ်, ကီၢ်ရ့ၣ်)	ကၠ----သဝီ, လုဖိထၣ်ကရုၢ်, နွံၣ်လိကီၢ်ဆၣ်, မုၢ်တြီၢ်ကီၢ်ရ့ၣ်

ပှၤလၢအတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဂၤအဂၢၢ်အကျိၤ	
မံၤ	စီၤ ၁၈----
သးနံၣ်	၆၀
မုၢ် ခုၢ်	ခုၢ်
ကလုာ်	ကညိ
ဟံၣ်ဖိယီဖိ အိၣ် တအိၣ်	ထီၣ်ပှၢ်
တၢ်ဖဲးတၢ်မၤ	ဖဲးခုး
တၢ်ဘူၣ်တၢ်ဘါ	ဘါသီခါ
တၢ်ဟံမူဒါ လီၢ်လၢ	သဝီသးပှၢ်
အိၣ်ဆိးနူသဝီ	ကၠ----သဝီ

ပှၤလၢအမၤအပယုဲတၢ်တဂၤအဂၢၢ်အကျိၤ				
မံၤ	လီၢ်လၢ	သးကျိၤ/ သးရ့ၣ် / သးတြီၤ	အိၣ်သ့ၣ်လီၤသးလီၢ် ကျဲ / သးကလၢၤ	အခိၣ်အမံၤဒီးလီၢ်လၢ
-	-	ခိၣ်ချ့သးတြီၤ (တၢ်မ-၂၂), သးရ့ၣ် နီၣ်ဂံၢ် (၂၀၃)	မိလိာ်ကျိသးကလၢၤ	-

(၂) ပတီၢ်တပတီၢ်-တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအကံၢ်အစီ

၁. ရှုပှးပှၤနဟံးန့ၢ်တၢ်ကထီၣ်သးတခါအံၤ တဆီဘၣ်တဆီတက့ၢ်.
ဖဲ ယ(KHRGလီၢ်ကဝီၤပှၤမၤသကိးတၢ်ဖိတဖၣ်)လဲၤတုၤဖဲ ကၠ----သဝီအခါ, ယဒီးန့ၢ်ဘၣ်တၢ်ကစီၣ်လၢ ကီၢ်ပယီၤသးဟဲန့ၢ်လီၤဆူသဝီပှၤမၤပျံၤမၤဖးသဝီဖိ, ခးပိာ်ထီၣ်ကျိဒီးတဲပျံၤတဲဖးဝဲလီၢ်ကဝီၤသဝီဖိ တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အယိ, ယမၤတၢ်ထံၣ်လိာ်သံကွၢ်ဒီးကၠ----သဝီသးပှၢ် စီၤ၁၈----အမၤဖဲ လါအ့ၣ်ဖြၣ် ၂၂သီ, ၂၀၁၈နံၣ် ဒ်သိးကသ့ၣ်ညါအါထီၣ်လီၤတၢ်ဘၣ်သးတၢ်ကထီၣ်သးအံၤအဂၢၢ်

ဘၣ်တၢ်မၤဘၢအဂၢၢ်အကျိၤလၢအကါခိၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. လံာ်ဟံဖျါလၢအဘူးအ တံၢ်အဂၤတဖၣ် ဘၣ်တၢ်နီၤဖးလီၤဆူ တၢ်ကစီၣ်အကလုာ် တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်လီၢ်တၢ်ကျဲ ဒီးအနံၣ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်ဘၣ်သးဖးအါထီၣ် တၢ်ဂ့ၢ်အဂၤလၢအဘၣ် ထွဲလိာ်သးတဖၣ်တခါစုာ်စုာ်အဂီၢ် ဝံသးစူၤကွၢ်ဘၣ်လၢ KHRG တၢ်ကစီၣ်သန့တက့ၢ်.

နဲ့လီ။

**ကွဲးနီၣ်ပုၤလၢဟ့ၣ်တၢ်ဂ့ၢ်အံၤတၢ်စ့ၣ်စ့ၣ်သ့ၣ်ညါ တၢ်ဂ့ၢ်အံၤအမ့ၢ်အတီၤလၢကျဲးလဲၣ်.**

စီၤခၢ---အမၤအနီၣ်ကစၢ်တူၢ်ဘၣ်ဝဲကီၢ်ပယီၤသးအတၢ်မၤပျံၤမၤဖုးထီၣ်ဒါကမ့ၢ်လၢအကဲထီၣ်အသးဖဲ အနူၤသဝီအပူၤအံၤပၢ်ဖျါထီၣ်ဝဲတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလီၤတၢ်လီၤဆဲးန့ၣ်လီၤ.

**(၃)ပတီၢ်တပတီၢ်-ဟ်ဖျါတၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်အကျိၤလၢလၢပုၤပုၤတက့ၢ်**

**ဟ်ဖျါတၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်အကျိၤလၢလၢပုၤပုၤတက့ၢ်.**

တၢ်ဂ့ၢ်ကဲထီၣ်သးအခိၣ်ထံးခိၣ်ဘိမ့ၢ်ဝဲ ဖဲလၢ၂၀၁၈န့ၣ်ထီၣ်သီအံၤအပူၤ ကီၢ်ပယီၤသးဟူးဂဲၤဒီးမၤလဲၣ် ထီၣ်အတၢ်ပၤဟီၣ်ကဝီၤလၢအလဲၤတလၢကွံၣ်ခွဲၣ်အဲၣ်ယုၣ်တၢ်ပၤဆၢဟီၣ်ကဝီၤလၢတၢ်ဟ်ပနီၣ်အီၤလၢသး ဖိၣ်စုကဝဲၤခဲဖုအံၤအဘၢၣ်စၢၤန့ၣ်လီၤ. အါန့ၣ်အန့ၣ်, ကီၢ်ပယီၤသးအံၤမၤဟးဂီၤကွံၣ်ခွဲၣ်အဲၣ်ယုၣ် သးခိးတၢ်တြၢၤဒီးခွဲၣ်အဲၣ်ယုၣ်ဟ့ၣ်ပလီၢ်အဝဲသ့ၣ်လၢကပတုၣ်ကွံၣ်အတၢ်န့ၣ်လီၤဟူးဂဲၤလၢခွဲၣ်အဲၣ်ယုၣ် အတၢ်ပၤဆၢဟီၣ်ကဝီၤအပူၤဒီးတၢ်လီၢ်လၢအဘူးဒီးနူၤသဝီဖိအိၣ်ဆိးလီၢ်ကျဲးတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ် သန့ၣ်က့, ကီၢ်ပယီၤသးတဖၣ် တဲဆၢခွဲၣ်အဲၣ်ယုၣ်ဒ်အံၤ, “ပတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤတဖၣ်အံၤ မ့ၢ် ခိၣ်န့ၣ်လၢ တၢ်ဖိခိၣ်တဖၣ် ဟ့ၣ်လီၤတၢ်ကလုာ်အယီၤ ပဟ်ပတုၣ်ပတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤတဖၣ်အံၤတသ့ဘၣ်န့ၣ်လီၤ.”

လၢတၢ်ဂ့ၢ်ဒ်အံၤတဖၣ်အယီၤ, ဖဲ ဟါလီၤခိ (၆)န့ၣ်ရံၣ်, လါအုၣ်ဖျါ ဖဲသီ, ၂၀၁၈န့ၣ် အပူၤန့ၣ် KNLA သးတဖၣ် လဲၤထီၣ်ကစီၤခးဝဲကီၢ်ပယီၤသး ခိၣ်ချ့သးတြၢၤ (တပ်မ-၂၂), သးရုၣ် နီၣ်ဂံၢ် (၂၀၃) တဖုအံၤဖဲ အဝဲသ့ၣ်လီၤဒၢၣ်အိၣ်ထံ လၢထံထီၣ်ယဲၤထီၣ်တၢ်လီၢ်အံၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဒုးတဘျီအံၤ ဘၣ်ဒိဝဲ ပယီၤသးဖိတဂၤ လၢအအိၣ်ဆိလီၤအသးဖဲ မိလီၤကျိသးကလၢၤ, လုဖိထီၣ်ကရူၢ်, န့ၣ်လိကီၢ်ဆၣ်, မ့ၢ်တြၢၤကီၢ်ရုၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဒုးအံၤ ဝံၤဝဲ ဖဲ ဟါလီၤခိ (၈)န့ၣ်ရံၣ်ဝံၤ, ကီၢ်ပယီၤသးတဖၣ် လဲၤယီၤဝဲဆူ ကခ---သဝီသးပုၢ် အကျးတဘျီယီၤဒီး ဟ်ဒုၣ်ဟ်ကမၢ်သဝီသးပုၢ်လၢအတၢ်ဒုးသ့ၣ်ညါဆိအဝဲသ့ၣ်ဘၣ်ယး KNLAသးတၢ် ဟဲ ထီၣ်ခးအဝဲသ့ၣ်ဘၣ်အယီၤန့ၣ်လီၤ. ပယီၤသးစိုၢ်ထူးဝဲသဝီသးပုၢ်အခိၣ်, ဘံးတံၢ်ယၢ်အကိၢ်ဘိ ဒီးတံၢ်လီၤကွံၣ်အီၤ လၢအဟံၣ်ပူၤဆူဟီၣ်ခိၣ်လီၤန့ၣ်လီၤ.

ပယီၤသးတဖၣ်အံၤ က့ၤကိးသဝီသးပုၢ်အံၤ ဆူသဝီပူၤဒီးခးပိၢ်ထီၣ်ဝဲကျိ (၇)ထံၣ်လၢသဝီပူၤဒီးမၤပျံၤ မၤဖုးဝဲလီၢ်ကဝီၤသဝီဖိတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ပယီၤသးတဖၣ်အံၤ တဲသဝီသးပုၢ်လၢ “KNLA သးတဖၣ် တဘၣ်ဟဲခးပုၤနီၣ်တဘျီလၢၤဘၣ်, အဝဲသ့ၣ်မ့ၢ်ဟဲထီၣ်ခးပုၤအသီတဘျီန့ၣ် ပကန့ၣ်အူကွံၣ်သဝီ မ့ၢ်တ မ့ၢ် မၤသံကွံၣ်သဝီသးပုၢ် မ့ၢ်တမ့ၢ်ပတပျဲသဝီသးပုၢ်ဟးထီၣ်လၢသဝီအချၢလၢၢ်ဘၣ်” န့ၣ်လီၤ. အါန့ၣ်အ န့ၣ်, ကီၢ်ပယီၤသးမၤသဝီသးပုၢ်လူၤယုပုၤန့ၣ်အဝဲသ့ၣ် ဆိဒီးသဝီသးပုၢ်ဘၣ်မၤလၢပုၤန့ၣ်အဝဲသ့ၣ် န့ၣ် တၢ်ကလုာ်အသိးန့ၣ်လီၤ. ဖဲသဝီသးပုၢ်အံၤယုက့ၤအီၤ ဆိပူၤအခါ ပယီၤသးအံၤ တဲဆၢက့ၤအီၤလၢ, “မ့ၢ်ဘူးထီၣ်လၢ ယကဟးထီၣ်မး ယကဟ့ၣ်က့ၤန့ၣ်ဆိပူၤ” န့ၣ်လီၤ. ခိၣ်ချ့သးတြၢၤ (တပ်မ-၂၂) တဖုအံၤ ရဲၣ်ကျဲၤပၢ်လီၤဝဲလၢ ကဆိတလဲအလီၢ်ဒီး ခိၣ်ချ့သးတြၢၤ (တပ်မ-၄၄), ဒီးလၢတနံၤယီၤန့ၣ် ကသးကွံၣ်အသးဆူတၢ်လီၢ်အဂၤတတီၤန့ၣ်လီၤ.

ဖဲသုးဆိတလဲတၢ်လီၢ်အဖၢမုၢ်, ခိၣ်ချ့သုးတြိၤ (တၢ်မ-၄၄)အသုးခိၣ်ဟ့ၣ်လီၤတၢ်ကလုာ်လၢ သဝီသးပုၢ်အံၤ ကဘၣ်လဲထံၣ်လိာ်အသးဒီးအိၤဖဲ မိလိာ်ကျိသုးကလၢန့ၣ်လီၤ. ဒီးတကတီၢ်ယီ, ခိၣ်ချ့သုးတြိၤ (တၢ်မ-၂၂)တဖုအံၤ ဟးထီၣ်ကွံာ်လၢသုးကလၢဒီးလဲၤဆူတၢ်လီၢ်အဂၢၤတတီၤဖဲ သဝီသးပုၢ် အံၤလဲထံၣ်လိာ်သးဒီး ခိၣ်ချ့သုးတြိၤ (တၢ်မ-၄၄) အသုးခိၣ်အဆၢကတီၢ်န့ၣ်လီၤ. လၢန့ၣ်အမဲာ် ညါ, ခိၣ်ချ့သုးတြိၤ (တၢ်မ-၂၂)အသုးခိၣ်အံၤ တဟ်တၢ်စ့ၢ်ကိးစုလၢဆိအပူၤလၢပုၤတဂၤ ဂၤအအိၣ်ဘၣ်အယီ သဝီသးပုၢ်အံၤ ဘၣ်ဟ့ၣ်န့ၢ်အဝဲသ့ၣ်ဆိပူၤလီၤလၢ စုပယီ ၁၀,၅၀၀ ကွးန့ၣ်လီၤ.

သဝီသးပုၢ်အံၤဟ်ဖျါထီၣ်ဝဲ လၢအဟံၣ်ဖိယိဖိတၢ်လုာ်အိၣ်နီၢ်ခိသးသမူအဂီၢ်, ကျိၣ်စုတၢ်ဟဲန့ၣ်ကျဲတအိၣ်ဘၣ်အမဲာ်ညါ အမၤတၢ်တသ့လၢကျဲအဂၢၤနီတမံၤဘၣ် ဒီးပယီၤသုးတဖုအံၤသုးကွံာ်အသးဆူတၢ်လီၢ်အဂၢၤတတီၤလံအယီ ဘၣ်လိးဆိက့ၤဝဲဆိပူၤလၢ ပယီၤသုးတဖုအံၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

**(၄)ပတီၢ်တပတီၢ်-တၢ်ယုန့ၢ်အခွဲး**

မုၢ်ပုၤလၢအတူၢ်ဘၣ်တၢ်ဖၣ် ဟ့ၣ်ပုၤတၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်လၢပကသူတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတခါအံၤခါ, ဟ့ၣ်ပုၤတၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်လၢပကသူတၢ် ဂ့ၢ်အံၤလၢကျဲၤလဲၣ်.

စီၤခၢၣ်---အမၤအနီၢ်ကစၢ်ဒၣ်ဝဲ ဟ်ဖျါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤသ့ၣ်တဖၣ်အံၤဆူ KHRG လီၢ်ကဝီၤပုၤမၤသကိးတၢ်ဖိအအိၣ်ဒီး ဟ့ၣ် KHRGတၢ်ပျဲလၢ ပကသူတၢ်ဂ့ၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤ လၢတၢ်ကထုးထီၣ်ရၤလီၤအိၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.



တၢ်ဂီၤတဖၣ်အံၤ ဘၣ်တၢ်ဒိန့ၢ်အိၤဖဲ လါအုၤဖျါ ၂၂သီ, ၂၀၁၈န့ၣ် ဖဲ ကခ---သဝီ, လုဖိထံၣ်ကရူၢ်, န့ၣ်လိကီၢ်ဆၣ်, မုၢ်တြိၢ်ကီၢ်ရ့ၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂီၤတၢ်တဘ့ၣ်ဟ်ဖျါထီၣ်ဝဲ ကီၢ်ပယီၤသုး ခိၣ်ချ့သုးတြိၤ (တၢ်မ-၂၂), သုးရ့ၣ် နီၣ်ဂံၢ် (၂၀၃) အတၢ်မၤပျဲၤမၤဖုသဝီဖိဝံၤလီၢ်ခံ အခိၣ်ဖၢၣ်ဖိဒီးအထံၣ်လၢအိၣ်တၢ်လၢ ကခ---သဝီအံၤအပူၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂီၤခံဘ့ၣ်တဘ့ၣ်ဟ်ဖျါထီၣ်ဝဲ ကခ---သဝီသးပုၢ်အမၤနီၢ်ကယ---လၢအဘၣ်တၢ်ထံၣ်လိာ်သံကွၢ်အိၤလၢ KHRG လီၢ်ကဝီၤပုၤမၤတၢ်ဖိတဂၤန့ၣ်လီၤ. နီၢ်ကယ---ဟ်ဖျါထီၣ်ဘၣ်ယး

ကိုပယ်သေးအတိမ်ဘၣ်ဒိပုၤဂ့ၢ်ဝိခွဲးယၢ်လၢအမၤထီၣ်ဒါ အနူသဝီဖိတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. [တၢ်ဂီၤ: *KHRG*]